
Vážený pane předsedo, vážené senátorky a senátoři AS UP, 
 
přinášíme Vám výsledky ankety https://forms.gle/gjpwghZehjD6pYhBA, kterou jsme se snažili 
oslovit co nejširší okruh studentů, akademických i neakademických pracovníků, a také část 
veřejnosti, která situaci na UP sleduje. 
Vznik ankety byl motivován jistou pociťovanou neochotou vedení UP zjistit si obdobné 
informace vlastní cestou. Cílem ankety bylo dozvědět se názor zejm. akademické obce na 
současné dění na UP, a to od komunikace a vzniku ústavu či etické kauzy po informovanost. 
 
Jakkoli její možnou slabinou je možnost opakovaného vyplnění (která však nebyla avizována), 
tak jak ze statistické síly souboru (600 respondentů) tak i na základě komentářů, které 
respondenti uvedli, jsme si jisti vysokou mírou autentičnosti odpovědí (volný závěrečný 
komentář byly následně zaveden jako povinný, a výsledky s a bez komentáře jsou velmi 
konzistentní, viz Sekce 2 v příloze). Nakonec i nedávný dotazník o společenské odpovědnosti 
vytvořený vedením UP také proběhl na otevřené platformě google forms.  
 
Náš dotazník si nekladl za cíl být reprezentativním výzkumem, je to anketa, z které z principu 
nemůžeme získat zobecnitelná data, nicméně odráží názory 600 respondentů, které jsme 
oslovili jak na UP na platformě UP reflexe tak i mimo UP. Vedení UP nám bohužel odmítlo 
pomoci se šířením oficiálními univerzitními kanály, které by mohly zajistit ještě vyšší míru 
zastoupení dalších fakult a širšího spektra respondentů. 
 
Odpovědi jsme podle výsledků a komentářů získali evidentně z celého názorového spektra. 
Někteří tazatelé měli samozřejmě jiný názor na výběr a zmínili i svůj názor o zaujatosti 
některých položených otázek. Netvrdíme tedy, že naše anketa a práce byla kompletní či bez 
chyby, nicméně záměr anketu vytvořit a nabídka možnosti aktivně se na její tvorbě podílet byl 
avizován na UP reflexi už 31.1.2020. Anketu spolu vytvořili J. Kvita (PřF) a M. Fafejta (FF). 
Nebráníme se další spolupráci na tvorbě ankety podporované RUP, pokud s iniciativou začne 
samo vedení. 
 
Předběžné demografické zastoupení, statistiky a výsledky naleznete níže a v příloze (Sekce 1) 
v souboru DotaznikSummary.pdf. Na základě výsledného csv souboru z google forms byly grafy 
zpracovány kódem v jazyce Python3, shodují se s grafikou vygenerovanou google forms, a kód, 
který dovoluje další selekce (např. na odpovědi studentů) rád na vyžádání poskytnu. 
 
Demografie 

● dotazník vyplnilo od soboty 22.2.2020 10:00 do úterního večera (22:30) 590 
respondentů, a bude uzavřen k 1.3. 

● 30% respondentů tvoří ženy. 
● 60% respondentů je z PřF, po 10% pak z LF a FF či RUP + ostatní složky fakulty, 10% 

osoby mimo UP. 
● 17%, 9% a 5% tvoří PhD, Mgr a Bc studenti. 
● 10% jsou mladší a 40% starší výzkumníci, 15% THP/administrativní pracovníci. 

https://forms.gle/gjpwghZehjD6pYhBA


● Přes 80% respondentů anketu uvítala, a přes 90% chce znát výsledky. 
● komentář připojila ⅓ respondentů. 

 
Vybrané odpovědi na konkrétní otázky 

● Dostatečně informovaných (UP informačními kanály) se cítí 55% respondentů, 40% 
málo či vůbec. 

● Přes 85% je nespokojeno se způsobem řešení vzniku VŠÚ, spokojeno je jen 10%,  
● 85% respondentů  dění okolo VŠÚ považuje za celouniverzitní záležitost, jen 8% za věc 

několika fakult. 
● 45% respondentů by váhalo projevit veřejně a neanonymně svůj názor, 47% by 

neváhalo, zbytek dle tématu. 
● 80% respondentů se domnívá, že některé etické kauzy je potřeba vyřešit před vznikem 

VŠÚ. 
● Současné etické kauzy nepokládá za dobře řešené přes 90% respondentů. 
● ½  by uvítala ombudsmana, ¼  nemá vyhraněný názor. 
● 80% bohužel považuje vedení UP za zaujaté, a to jak v etických kauzách, tak v řešení 

vzniku VŠÚ. Transparentnost u vedení UP shledává jen 15% respondentů a 54% (32%) 
také vidí UP jako místo s místem vážnými (určitými) problémy, jen 5% bez problémů. 

● Pro vznik VŠÚ je 15%, dalších 30% po dořešení otázek, proti je 40%, jasný názor nemá 
12%. 

● 30% má pocit, že se může pro vstup svobodně rozhodnout, 12% že ne, 60% neví/netýká 
se jich to. 

● Pokud by měli možnost, tak do VŠÚ chce vstoupit 13%, 11% ne za současných 
podmínek, 32% nechce, 40% neví/netýká se jich to. 

● Komentáře dále také odhalují strach respondentů se veřejně vyjádřit, a většinou i uvítání 
ankety, a také kritické připomínky k volbě otázek. 

 
Snad Vám bude anketa jako jistý barometr nálady na UP užitečná. 
 

Se srdečným pozdravem 
V Olomouci dne 25.2.2020 
Jiří Kvita a Martin Fafejta 

 
  


